
Zn: Or.0012.4.20L9
Protokół Nr 4/2019

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy
odbytego w dniu 25 kwietnia 2019 roku.

P o siedzenie Komi sj i otw orzył' j ej Przewo dniczqcy Jan Rutowicz.
Powitał on członków Komisji i stwierdzlł, ie ta stan 5 członków w posiedzęniu udział
bierze 5 co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.

Lista obecności stanowi zał'ącztiknr 1 do protokołu.

Następnie Przewodniczqca Komisj i powitała :

- Wójta Gminy Henryka Koniecznego,

- Pracownita ŚooR w Modliszewicach Joannę Majewską,

Lista obecnoŚci stanowi załączniknr 2 do protokotu.

W zwtązlruz nieobecnością zaproszonych na posiedzenie przedstawicięli kół

łowieckich przewodniczqcy Komisji zwrócił. się o wykreślęnie pkt.5 zporz4dka
posiedzenia.

Komisja jednogłoŚnie przyjęła wnioskowanQ zmiatę oraz porządek
posiedzenia w następującym brzmięniu:

1. otwarcie posiedzenia i stwierdzętie quorum.

2. P rzyjęcie porzędku posiedzenia.

3, Przyjęcie protokoŁu z poprzedniego posiedzenia Komisji.
4. Nowe przepisy,,Prawa wodnego" w gospodarstwach rolnych.

5. Wnioski, zap1Ąania i sprawy roŻne.

6 . Zakoitczenie po si edzenia.

W związku z tym, ze nie zgł'oszotto żadnychuwag do protokotu z poprzedniego

posiBdzenia Komisji, które odbyło się w dniu22 marca 2019 roku został on przyjęty
jednogłoŚnie.

Ad.pkt.4.
Przewodn iczqcy Komisj i udzielił gło su pracownikowi o środk a D or adztw a

Rolniczego w Modliszewicach Joannie Majewskiej.

Poinformowała ona, Żew zwlqz\gz wejŚciem w Życie nowej ustawy

,,Prawo wodne'' nast4piła zmiata sposobu realizacji wynrogów dyrektyvy azotanowej.

obecnie na terenię cał'ego kraju obowiązuje jednolity,, Program dziaŁah maj4cy na

celu zmniej szęnie zanleczyszczetia wod azotatami pocho dzącymi zę źródęt

ro lni cz ych or az zap obi e g anie dal s z emu zanlę czy szczanilt,,

Jak poinformowała Joanna Majewska program azotanowy obliguje rolników, którzy
prowadząprodukcję rolną' w tym rówrueżz działy specjalne produkcji rolnej, oraz



dziata\noŚć w której przechowywane są odchody zw|ęrzęce lub stosowane nawozy do

gospodarowana zgodnie z określonyrri w nim wymogami.

W przypadku rolników ubiegających się płatności bezpośrednie stosowanie

,, Programu dztał'ah,, podlega kontroli Agencji Restrukturyzacji i Moderntzacji

Rolnictwa.
. Będ4cprzy głosie Joanna Majewska poinformowaŁa, że w;rmogi Dyrektyvy

azotanowej doty czą: o gr aniczeh rolnicze go wykorzystania nawo zów na gleb ach

(zamarzniętych, zaLanychwodę, nasyconych wodą lub pokrytych Śniegiem), w pobliżu

wód powierzchniowych oraz na tęrenach o dużym nachyleniu, okresów nawoienia,

warunków przechowywania nawozów naturalnych, dawek i sposobu nawozenia

azotem, atakŻęprowadzenia dokumentacji z zabiegow agrotechnicznychzwiązanych

z nawoŻettęm.

Kontynuujęc swoj4 wypowielŹ poinformowała ona rownteŻ o terminach i warunkach

dozwo|onego stosowania nawozów nagruntach rolnych szczegóItie zvtracajQc uwagę

na okresy dotyczące gminy Fałków.

okres stosowania nawozów naturalnych stałych na terenie gminy określa się od

1 marca do 31 październtka,

Stosowanie nawozów azotowych mineralnych i nawozów naturalnych płynnych na

gruntach ornych jest w okresie od l marca do 25 pażdziemlka,

W uprawach trwałych, uprawach wieloletnich orazuzytkach zielonych nawozy

azotowe mineralne inawozy płynne stosuje się w okresie od 1 marca do

3I października, natomiast nawozy naturalne stałe stosuje się od 1 marca do

30 listopada dodała Joanrra Majewska.

Następnie poinformowała ona o przechowywaniu nawozów naturalnych ( płynnych i

stałych) zwracając uwagę aby je przechowywaó i składowaó w sposób bezpieczty

dla Środowiska zapobiega1qcy przedostawaniu się ich do cieków wód i gruntu.

Zapoznała ona równi eŻ zę sposobami nawozenia azotem oraz rocznymi wielkościami

dawJa nawozów naturalnych wykorzystyr,vanych rolniczo.

Kolejnym tęmatęm o któr5m poinformowała Joanna Majewska były wymogi

doty czące po siadania i przechowyw ania dokument acji przez rolników ( między

innymi ewidencji zablegów agrotechnicznychzwi4zanychztawoŻeniem azotem).

Joanna Majewska poinformowała równiei, ie w przypadku stwierdzenia

nieprawidłowo ści Insp ekcj a o chrony Ś rodowisk a moŻe.. nakazac usunięcie w

określonym terminie nieprawidłowości oraz ustalii obowiqzekuiszczęnia opłaty za

niez godne z ob ow iązuj ącymi przepi s ami : sto s owanie nawozó w, przechowywanie

odchodów zwierzęcych, prowadzetie dokumentaqirealizacji programu oruz zabrak

planu nawozenia azotęm fieżelijest on wyfiIagany zgodnie zprzepisami).

N a zakonczenię udzieliła ona dodatkowych wyj aŚnień i odpowiedz iata na

pytania dotyczące zasadwypełniania w roku bieiącym wniosków o płatności

bezpośrednie.



Ad.pkt.5.
W kolejnyrn punkcie posiedzenia głos zabrata radna z miejscowości Turowice

Monika Stefńska, która zwróctł'a się o ustawienie.w okolicy boiska wielofunkcyjnego

koszy na śmieci.
Przewodnicz4cy Komisji Jan Rutowicz poinformował, ze podczas zebrania w

sołectwie Pląskowicę mieszkańcy tej miejscowości zwrócili się o plac zabaw.

Czł'onekKomisji Robert Bomba zwróctŁ się o zabezpteczenie dziury w mostku

na drodze W4sosz - Zuzowy.
Następnie uczestnicy posiedzeni a zgłostli potrzeby dotyczące wymiany

Żarówekw lampach oświetleniaulicznego oraz zmiany czasu oświetlenia ulicznego.

Ad.pkt.6.
W związku zę zrea\izowaniem porządku Przewodni czący Komisji podziękował

wszystkim zaudział i zamlnął posiedzenie.

Na tym protokół zakonczono,

Protokółowała:

PCDiNSttr?-TC.R
d Ł\-

I.rerca f,owic|ła

PRzEwoDNICzĄcY
Komisli i{r rzwoirr Gpilrodarczego
Radfr4nni n v Ń $'ał}'owie- )g,w lĄ,r,vl*'zo. o,

t'glan Rutowicz


